
Assemblea de socis del 19 d’abril de 2018 

 

 

Lloc: Parròquia de Sta Coloma de Gramenet 

 

1. Benvinguda 

 

2. Situació actual: 

o Boko Haram segueix actiu, han atemptat aquesta mateixa setmana a 

prop de la missió 

o Escoles en ple funcionament 

o Cefahviar en ple funcionament: costura, brodat, electricitat, 

agricultura,... 

o Per l’any vinent han demanat 20 punts d’aigua nous i cal reparar aules. 

o Els mossens tenen algo de bestiar per automantenir-se, hi ha més 

comunitat cristiana pels militars que han hagut de pujar.  

o Nosaltres ens coordinem no amb els capellans de Makary i Blangoua 

sinó amb el bisbe i en Fabio, tot i que també mantenim contacte amb 

els mossens de les missions per donar suport i escalf (si ells no fossin 

allà, seria molt complicat que tot tirés endavant... els hem de recolzar). 

o Ara el gasoil és molt més car, perquè ha de venir del Txad perquè 

frontera amb Nigèria està tancada. 

o RESUM: TOT FUNCIONA MALGRAT BOKO HARAM. ESTAN MOLT 

CONTENTS PERQUÈ SI NO FOS PER LA NOSTRA AJUDA, LES 

ESCOLES JA HAURIEN HAGUT DE TANCAR, ja que la previsió que 

teniem de que a aquestes alçades les escoles ja fossin autosuficients, 

de moment és impossible ja que amb la situació actual d’inseguretat hi 

ha més dificultats perquè les famílies puguin pagar les quotes de 

l’escola. 

 

3. Estat de comptes: 

o Van descendint el número de socis i les aportacions de socis, i l’ingrés 

directe a finestreta també ha baixat una mica. Tenim 10 persones 

menys entre socis i aportacions, i cada vegada tenim més rebuts 

retornats. 

o No hem demanat subvencions a Fons Català. Durant el 2018 però en 

teoria hem de cobrar subvencions aprovades de fa 2 anys 

d’ajuntaments que ingressaran aquest any. 

o No farem obra nova, la nostra prioritat segueix essent mantenir el que ja 

tenim 

o Al setembre farem l’aportació anual de 25000 euros a Codasc. Per tant, 

quan ingressem aquests 25000 euros, tal i com es pot veure al quadre-

resum adjunt, no ens quedarà prou fons per assegurar aportació de 

l’any vinent (és la primera vegada que això ens passa) 

. 

4. Decidir aportació a altres projectes: 

o Lomé (Togo): intentarem mantenir l’ajuda que fèiem, ja que som 

conscients que els costa molt trobar ajudes, però demanarem al bisbat / 

delegació de missions si pot assumir-ne  una part també. 



o Calama (Xile): La Mercè Godall ens explica com està Mi Hogar. Ens van 

demanar aportació de diners per càmeres de videovigilància, perquè hi 

havia casos de maltractament  i inclús abusos sexuals a la nit. L’ONG 

va contestar que malauradament no hi podíem donar resposta, però 

que parlessin amb el bisbat i la Delegació de Missions, i per sort ells sí 

que ho van poder assumir (3626 euros) i ara mateix aquestes càmeres 

ja s’estan instal·lant. 

Relació històrica amb mossens catalans que han servit molts anys allà. 

A l’assemblea decidim que seguirem en contacte amb Calama però que  

no ens podem comprometre econòmicament per la situació que tenim. 

 

Queden aprovats els comptes de 2017 per unanimitat. 

 

 

5. TESTIMONI DE JUAN ANTONIO (SACERDOT DE MISSIONERS DE 

L’ESPERIT SANT), NATURAL DE NAVARRA 

 

Només queden 2 europeus a Maroua, ell i un altre. 

Ens anima i dóna valor a la feina que fem, que siguem conscients de la 

importància del que fem. 

 

Ens parla de Boko Haram, que és un greu problema a la regió desde 

2014. Ens fa veure que amb les escoles de les Missions també 

col·laborem a que els joves, amb educació, no caiguin en aquest món 

fosc. L’Educació i cultivar un futur per aquests joves és també un fre per 

aquest grup terrorista, pel que ens insisteix que nosaltres, desde la 

nostra petita aportació , també lluitem contra Boko Haram.  

Mai havíem vist kamikazes com ara, ni assassinats a dins les 

mesquites... 

Hi ha dues corrents clares dins de l’Islam: 

-Salafia : no busquen violència. Formats a l’Aràbia Saudita. A Maroua  

per sort són salafistes, i van sortir a la radio de Maroua dient que Boko 

Haram són criminals i no els representen. Per això, malauradament, 

també són considerats enemics per Boko Haram. 

-Islam polític de los hermanos islámicos: per ells només compta la 

“sharia”. És una corrent seca d’espiritualitat, allunyat de la raó, anti 

occidental. El seu gran objectiu és fer l’estat islàmic, però sobretot a 

nivell polític. 

 

Ens explica com a la regió on ell està, arrel de tota la problemàtica de 

Boko Haram, va néixer un desig de conèixer-se entre cristians i 

musulmans, i el febrer de 2015 van crear una Casa Interreligiosa, amb 

trobades mensuals, parlant de convivència i de com resoldre conflictes. 

També hi ha una biblioteca islam cristiana.  

Han fet molts col·loquis (fòrums amb 700 joves per parlar de què es pot 

fer per la pau, trobades de dones només, parlant de barris concrets, ...), 

fan formació d’oficis...Sempre cristians i musulmans junts! Han treballat 

molt la cohesió, i ho fan encara, i han creat grups de treball. 

Han fet estatus i tot, i per exemple, un dels punts d’aquests diu que hi 

ha d’haver un 20% de joves i dones a les reunions...  



També treballen amb  Unicef i volen fer una cooperació dels líders 

religiosos per sensibilitzar totes les comunitats en: 

- Parts a centres hospitalaris 

- Vacunació  

- Fer partida de naixement 

- Educació de les nenes 

- Lactància materna exclusiva els primers 6 mesos 

- ... 

Es troben amb joves que s’arrepenteixen d’estar a Boko Haram i que 

s’entreguen voluntàriament a la policia, i desde la Casa Interreligiosa 

col·laboren en reinserir-los a la societat. 

Ens insisteix que ells lluiten contra Boko Haram, potser sí que d’una 

manera més directe que nosaltres, però recalca que hem de tenir clar 

que nosaltres també ho fem fent possible l’educació d’aquests joves 

amb les Missions! La manera de frenar tota aquesta deriva violenta és 

amb l’educació i oferint un futur millor als joves 

Ens explica que el govern camerunès ha enviat molts militars (BIR) a la 

regió, molt ben preparats per israelites, i que hi ha molta vigilància (tocs 

de queda, tota la frontera està molt vigilada...) 

 

6. Torn obert de preguntes: 

- Carme Braulio: proposa que podríem fer un full informatiu per 

informar als socis de la situació a les Missions i de les activitats 

que es fan a l’ONG i enviar-ho a tothom. Ens explica que ells ho 

fan a Agermanament, trimestralment, i els hi funciona molt bé. 

- Ens animen a fer més difusió per tenir més socis. 


